

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 11 NOVEMBER 2014 (SELASA)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Pencapaian perbelanjaan program R&D bagi tempoh 2011-2013 kurang memuaskan – Audit	BERNAMA
2.	BioMalaysia berlangsung Selasa dua hari	Harian Metro
3.	Pelajar perlu diberi pendedahan awal bidang sains, teknologi angkasa lepas	BERNAMA
4.	TPM bangunkan CSI halal pertama di dunia	BERNAMA
5.	Ketua Hakim Negara ketuai senarai penerma darjah kebesaran	BERNAMA
6.	Sektor industri digalakkan guna pakai sistem pengurusan alam sekitar ISO14001	BERNAMA
7.	Gempa bumi sederhana melanda Filipina	BERNAMA
8.	Heavy rain a blessing but 70% safe mark still needed	The Star



Pencapaian Perbelanjaan Program R&D Bagi Tempoh 2011-2013 Kurang Memuaskan - Audit

KUALA LUMPUR, 10 Nov (Bernama) -- Laporan Ketua Audit Negara 2013 Siri 3 mendedahkan pencapaian perbelanjaan Program Penyelidikan dan Pembangunan (Program R&D) bagi Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (Mosti), bagi tempoh 2011 hingga 2013 secara keseluruhan adalah kurang memuaskan.

Ini berdasarkan jumlah perbelanjaan sebenar yang dilakukan iaitu RM199.63 juta (56.1 peratus), berbanding peruntukan diluluskan RM355.95 juta.

Menurut laporan yang dibentangkan di Dewan Rakyat di sini Isnin, analisis Audit mendapati peratusan perbelanjaan pada 2011 telah mencapai 99.7 peratus manakala 2012 pula adalah 99 peratus.

Bagi tahun 2013, peratus perbelanjaan hanya mencapai 80.6 peratus, antaranya disebabkan Dana Inno mencatat peratusan perbelanjaan iaitu RM3.50 juta (14 peratus) berbanding peruntukan keseluruhan RM25 juta, yang menjadikan prestasi perbelanjaan keseluruhan pada 2013 lebih rendah berbanding 2011 dan 2012.

Selain itu, pencapaian fizikal pelaksanaan projek secara keseluruhannya adalah memuaskan iaitu sebanyak 81 daripada 130 projek (62.3 peratus) telah berjaya disiapkan mengikut jadual, manakala kemajuan projek dalam pelaksanaan adalah baik iaitu 927 daripada 1,018 projek (91.1 peratus) mengikut jadual yang ditetapkan setakat 31 Dis 2013.

Menurut laporan itu, sebanyak lima projek ditamatkan walaupun kerajaan telah membuat pembayaran dana berjumlah RM3.10 juta bagi projek tersebut, melibatkan tiga projek bagi Dana Sains dan dua projek bagi Dana Tekno.

Ia disebabkan kelemahan dalam pengurusan projek, kelemahan pemantauan kemajuan dan perbelanjaan projek oleh pihak Pusat Pengurusan Penyelidikan (RMC), perubahan skop projek, data penyelidikan yang diperoleh tidak signifikan untuk mencapai objektif projek serta penyelidik tidak berminat meneruskan projek atas faktor kesihatan dan ketiadaan kepakaran.

Selain itu, sehingga 22 Sep 2014, 16 daripada 89 institusi telah memulangkan baki peruntukan projek Dana Sains yang telah tamat kepada kementerian berjumlah RM836,206.51, manakala empat RMC memaklumkan tiada baki peruntukan bagi dana tersebut.

Dalam pada itu, tuntutan pembayaran bagi Projek iDOLA Fasa I (pengagihan komputer) berjumlah RM73,945 yang telah ditolak oleh **Mosti**, didapati telah dicajkan semula oleh **Yayasan Inovasi Malaysia (YIM)** sebagai perbelanjaan di bawah Projek iDOLA Fasa II, yang meliputi pembayaran gaji, penyediaan makanan, tuntutan perbelanjaan, penginapan dan pembayaran tuntutan lain.

Audit mengesyorkan pengurusan perbelanjaan perlu dipertingkatkan untuk mengelak kelewatan dalam memproses bayaran pendahuluan kepada penerima dana dan YIM tidak sepatutnya mengenakan caj perbelanjaan yang tidak dibenarkan oleh Mosti dalam pelaksanaan Projek iDOLA Fasa I dengan menggunakan peruntukan Projek iDOLA Fasa II.

Peruntukan keseluruhan yang diluluskan bagi program R&D di bawah RMK-10 (2011 hingga 2015) adalah sebanyak RM2 bilion, menurut laporan itu.

-- BERNAMA

KERATAN AKHBAR
HARIAN METRO (BISNES): MUKA SURAT 40
TARIKH: 11 NOVEMBER 2014 (SELASA)

Kuala Lumpur: Malaysia Biotechnology Corporation Sdn Bhd (Biotechcorp) terus membantu syarikat berstatus BioNexus memantapkan pemasaran mereka di pasaran tempatan menerusi pengajuran BioMalaysia pada 19 dan 20 November ini.

Acara kali ke-12 diadakan itu yang berlangsung di Research Management Innovation Complex, Universiti Malaya adalah aktiviti tahunan dianjurkan oleh Biotechcorp bagi melaksanakan

BioMalaysia berlangsung selama dua hari

pelbagai aktiviti berkaitan industri berkenaan.

Ketua Pegawai Eksekutifnya, Datuk Dr Nazlee Kamal berkata, ketika ini terdapat 240 syarikat BioNexus yang mana dalam acara itu nanti terdapat 50 syarikat berkenaan mempamerkan produk mereka dan menyertai padanan perniagaan dengan syarikat tempatan dan asing bagi tujuan penembusan pa-

saran menerusi program BioShoppe.

BioMalaysia 2014 yang membawa tema Rakan Untuk Inovasi, Pelaburan dan Pertumbuhan Bagi Industri Beraskan Bio turut memperkenalkan daya tarikan baru iaitu BioCareer & Bio Education 2014 yang memberi peluang kepada pelajar atau individu yang terbabit dalam industri berkenaan terus

memperkasakan modal insan bioteknologi Malaysia.

"Bagi yang berminat menyertai BioCareer & Bio Education mereka boleh menghantarkan resume secara atas talian dalam laman web BiotechMalaysia sekali gus mendekatkan lagi industri bioteknologi kepada golongan muda," katanya pada taklimat media BioMalaysia di sini, semalam.

